

**國立成功大學能源工程國際學位學程學位論文研究計畫提審辦法**  
**National Cheng Kung University**  
**International Degree Program on Energy Engineering**  
**Regulations for Thesis/Dissertation Proposal**

106.10.05 一〇六學年第一學期第2次學術委員會議通過  
107.01.19 一〇六學年度第一學期第三次系務會議修訂通過

碩、博士學位論文研究計畫提審以口試方式進行，博士研究生則需於通過博士學位候選人資格考核與修畢相關指定課程才可申請論文提審口試。

Master's and doctoral thesis/dissertation proposal shall be conducted in the form of oral defense. Ph.D. graduate students shall apply for dissertation proposal after passing Ph.D. qualification examination.

一、首先由學生報告論文研究計畫約二十分鐘，再由口試委員及聽眾提出問題四十分鐘，原則上應試時間為1小時。

I. Master's candidates first make a 20-minute oral presentation, followed by a 40-minute discussion session by proposal committee members and audience. The overall proposal should be conducted in one hour.

二、碩士學位論文研究計畫提審口試須有兩位（或以上）之口試委員（含指導教授）；博士學位論文研究計畫提審口試須有三位（或以上）之口試委員（含指導教授）參加。口試委員由指導教授聘請，擔任此項口試之委員可為學生碩、博學位論文之考試委員。

II. The master's thesis proposal committee shall consist of at least two or more members, including the thesis advisor; Ph.D. dissertation proposal committee shall consist of at least three or more members, including the thesis advisor. The thesis proposal committee members may also be the degree examination defense committee members.

三、博士論文提審口試須於博士候選人資格考核通過後一年內提出。碩士論文提審口試須於碩士學位考試之前一學期提出。

III. Ph.D. dissertation proposal shall be conducted within one year after the Ph.D. candidate passed his/her qualification examination. Master's thesis proposal shall be conducted one semester before the Master's degree examination.

四、提審口試之時間、地點，由學程統一安排。提審口試採公開方式進行，歡迎師生參加。

IV. The date and place of thesis proposal shall be organized by the academic program office. The proposal is open to public.

五、未通過學位論文提審口試之學生，不得提出學位論文考試申請。經委員考核簽名通過

之學生請將「博碩士論文研究計畫提審同意書及結果通知書」送學程辦公室。

V. Students who fail to pass the proposal are prohibited to apply for degree examination. Students who pass the proposal should submit “Thesis and Research Proposal Agreement and Result Letter” to the academic program office.

六、本學程碩、博士學位論文編撰格式請參閱 Manual for Graduate Thesis 之規定。

VI. For the format of master’s thesis or Ph.D. dissertation, please refer to NCKU Manual for Graduate Thesis.

七、本辦法經系務會議通過後實施，修正時亦同。

VII. These regulations and their revisions are in effect and subject to the approval of the Department Affairs Meetings.